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Plats och tid Fyrkanten, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Ulla Persson, SN 

Margith Ström, FUB 

Mayvor Ekberg, KD, ersättare för Laila Stålnacke, FSN 

Börje Karlsson, HSO/IFS 

Tord Eliasson, Diabetesföreningen  

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Lennart Thelin, ersättare för Anita Berglund, Piteå HjärtLung 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 

Anders Lundkvist, KS 

Agneta Nilsson, Samhällsbyggnadsnämnden 

Christer Karlsson, SRF 

 

Övriga deltagande 
 

Tomas Backeström, avd chef, Stöd och omsorg 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

Tillgänglighetsansvariga: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare 

Utses att justera 

 
 

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 27 - 38 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande 
Börje Karlsson, HSO/IFS  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2018-09-06  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 27 

 

Mötet öppnas 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar alla välkomna till dagens möte och 

förklarar mötet öppnat. Anita Rönnbäck har gått bort under sommaren. Anita 

hedrades med en stunds tystnad. 

 

______ 

 

 

KTR § 28 

 

Fastställer dagordning 

 

Dagordningen godkänns. Under förenings- och förvaltningsstunden kommer 

information ges om nya avgifter 2019 inom socialtjänsten.  

En presentationsrunda görs. 

 

________ 

 

 

KTR § 29 

 

Val av justerare 

 

Till justerare utses Börje Karlsson, HSO/IFS 

 

________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 30 

 

Föregående protokoll 

 

Föregående protokoll från den 7 juni 2018 lades till handlingarna. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 31 

 

Presentation av Funktionsrätt Piteå 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Margareta Kassfelt-Öberg,  

Funktionsrätt Piteå välkommen. Margareta berättar att hon är vice ordförande i 

nystartade Funktionsrätt Piteå. Hon är ordförande i demensföreningen. Har ett 

kort förflutet på 90-talet inom reumatikerförbundet. Funktionsrätt Piteå bilda-

des den 14 juni 2018 och fick sitt organisationsnummer av Skatteverket den 19 

juni 2018. Vid bildandet var det fem föreningar och nu har ytterligare två före-

ningar kommit till.  

De föreningar som är anslutna är: 

Personskadeförbundet 

Parkinsonförbundet 

Neuroförbundet 

Astma- och Allergiföreningen 

Demensföreningen 

Reumatikerföreningen 

Hjärt Lung 

 

Ordförande för Funktionsrätt är: Maria Eriksdotter 

Funktionsrätt Piteå är öppen för alla föreningar 

 

Organisationen är till för föreningar för personer med funktionsnedsättningar. 

Visionen är ett samhälle för alla, oavsett funktionsnedsättning. Viktigt att sam-

arbeta och stödja varandra för att få genomslag i samhället. Inte peta i varje 

enskild förening. 

 

Under hösten ska de skapa en dialog med närsjukvården och inte regionen. 

Skapa dialog med relevanta funktioner inom kommunen. Alla arbetsområden, 

lika med alla nämnder. Försöka få till sig samhällsinformation, hur samhället 

fungerar. På ordförandemöte ska det finnas ett visst tema. 

Andra ordförandemötet är i oktober, inte bjudit in någon, bestämma vad är det 

föreningarna vill ha för information. 

 

Kanslilokalen är på Djupviken 11 som håller på att iordningsställas. 

Det blir invigning den 22 september 2018 mellan kl 11-14. Föreningarna in-

formerar om sina verksamheter samt visar de fina lokalerna.  

Alla hälsas välkomna! 

 

Sven-Gösta Pettersson tackar Margareta för informationen. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 32 

 

Återkoppling – Medicinförvaring på kommunens boenden under  

sommaren 

Tomas Backeström, avd chef vid Stöd och omsorg berättar att Funktionsrätt 

Piteå har ställt följande fråga: Sommaren i år har varit extremt varm och påver-

kat inomhusklimatet på kommunens boenden och egna bostäder och många har 

lidit av värmen. I Norra Västerbotten fanns en intervju med en sköterska på 

Skellefteå Lasarett. Hon nämnde att en svår sak var att tänka på förvaringen av 

mediciner, då många av dessa inte får förvaras så varmt som det var inomhus i 

sommar. Jag frågade då en undersköterska på ett av Piteå kommuns boenden 

hur man gjorde med medicinförvaringen i Piteå. Det var en helt ny sak för 

henne som hon aldrig hört talas om. Frågan blir därför: Hur gör man på Piteås 

boenden och även hemtjänst som i många fall har hand om medicinering. Vem 

informerar/utbildar de anställda undersköterskorna, personliga assistenterna, 

hemtjänstpersonalen m.fl. i denna fråga. Finns någon policy i kommunen om 

medicinförvaring vid hög inomhustemperatur? 

 

Tomas säger att i första skedet verkar frågan ganska enkel, men ju mer man 

vrider på frågan så blir den stor. Irene Lundqvist, MAS har fått svara på denna 

fråga, och hon säger så här: I de rutiner som finns upprättade i förvaltningen 

finns beskrivet att i de läkemedelsrum som finns på många av våra enheter så 

ska temperaturen kontrolleras en gång per vecka och det får vara max 25 gra-

der i dessa rum. Alla våra enheter där vi förvarar läkemedel genomgår årligen 

en granskning av en extern part. På vissa av våra enheter så har det förekommit 

att temperaturen överstigit rekommendationerna och därför har man där köpt in 

kylanläggning till läkemedelsrummet. På någon enhet har man flyttat läkeme-

delsrummet till huset skuggsida för att komma till rätta med problemet. Vid 

nybyggnation har man detta i åtanke och som exempel vid det äldreboende som 

just nu byggs så har man valt att inte ha något fönster i läkemedelsrummet.   

Enhetschef beskriver att baspersonal informeras om läkemedel som ska förva-

ras i kylskåp. Generellt förefaller det inte som om att det rutinmässigt sker nå-

gon ytterligare information till baspersonalen specifikt rörande läkemedelsför-

varing i de egna hemmen när det är värmebölja.  

 

Tomas säger att utmaningen är hemsjukvård. Vi kan komma med instruktioner 

och rekommendationer. Vid nybyggnation har man tänkt på medicinförvaring-

en. Interna kontroller på boenden. 

 

______ 
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KTR § 33 

 

Tillgänglighet 

 

Sven-Gösta Pettersson hälsar Anna Stamblewski, samhällsutvecklare välkom-

men. Anna berättar att de inventerat torget i Öjebyn. De taktila plattorna som 

blev lagda vid entréerna har bytts ut på grund av att det kom fellevererade plat-

tor. Wiksténs äger fastigheten. Skickat åtgärderna som behöver göras till hy-

resgästerna och hyresvärden. 

 

Christer Karlsson, SRF säger att fördelen med ledstråk är att man kan orientera 

sig både sommar- och vintertid.  

 

COOP ska bygga vid Acusticum. 

 

Fått in en synpunkt om busshållplats – Knuten. Det finns ingen skyltning att 

orientera sig till rätt buss, men det är inte ordnat än. Mathias Keisu, trafikplane-

rare vid plan, bygg och mark har kontakt med länstrafiken. 

 

Uppföljning av tillgänglighetsvandringar på Kaleido och stadsvapnet, parke-

ringshuset - Stadsberget. Vissa saker är åtgärdade, andra saker är svårare att 

åtgärda. 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen anser att valinformation ska finnas tillgäng-

lig för synskadade. 

 

Anna säger att de har blivit bättre på att anlita sakkunniga vid större projekt. 

 

Anders Lundkvist, KS säger att vi kan behöva köpa in de som är sakkunniga 

från öppna marknaden. Dela i fyrkanten.  

 

Sven-Gösta Pettersson säger att planering av Rådhustorget blir nästa.  

 

Anna säger att önskemål finns att få ha kvar handikapparkeringar på Rådhus-

torget och cykelparkerningar. 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen tycker att man ska ta bort någon parkerings-

plats på Lillbrogatan och göra cykelparkering. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 33, forts 

 

Tillgänglighet 

 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal neuro säger att det saknas möjlighet att ta sig till 

vattnet på Gläntan för att bada om man använder rullstol eller andra hjälpme-

del. När ska kommunen göra det färdigt för alla. 

 

Agneta Nilsson, samhällsbyggnadsnämnden säger att hon har varit i kontakt 

med Brith Fäldt, ordförande i samhällsbyggnadsnämnden och hon har lovat att 

skriva ner ett svar och skicka det till Gun-Britt Wiksten, sekreterare i rådet för-

vidarebefordran till kommunala tillgänglighetsrådet. 

 

Thomas säger också att Norrstrand är upprustat, men man kan inte ta sig ner till 

vattnet där heller. 

 

______ 
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KTR § 34 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Tomas Backeström, avd chef vid Stöd och omsorg säger att Framtidens Stöd 

och omsorg har legat i malpåse, men att nu har det varit en första sittning i bör-

jan av juni 2018. Arbetsgruppen består nu av: Håkan Johansson (M), Brith 

Feldt (V), Helena Stenberg, kommunalråd, Mayvor Ekberg (KD), Agnetha 

Eriksson, socialnämndens ordförande, Sven-Gösta Pettersson (S), Fredrik 

Sjömark, socialchef och Tomas Backeström, avd chef, Stöd och omsorg. 

 

Den nye socialchefen Fredrik Sjömark började sin tjänst i måndags. 

Eva Börjesson Öman är biträdande socialchef. 

 

Uppdraget har alltid varit; Framtidens Stöd och omsorg, hur ser den ut på ett 7-

8 års perspektiv och inom befintlig ram. Vad kan vi göra bättre på hemmaplan. 

 

Margith Ström, FUB anser att det har varit en svårväckt fråga.  

 

Tomas Backeström säger att det är ordförande som ska fortsätta att ta upp om 

fortsatta träffar. 

 

Ulla Persson, SN tycker att den nya socialchefen ska komma och presentera sig 

på nästa råd. 

 

Börje Karlsson, HSO/IFS undrar hur det är med dialogen med politiken. 

 

Tomas anser att han har en bra dialog med politiken. Tomas förstår att det är 

lättare att förstå äldreomsorgens verksamheter, för alla har en koppling till 

äldreomsorgen, alla blir vi äldre. Stöd och omsorg är mer abstrakt.  Vi vet inte 

hur många barn som kommer att födas med funktionsnedsättningar, olyckor, 

barn som far illa, hur många som kommer att hamna i missbruk och så vidare. 

Det är mycket svårare att förstå. Vi måste bli skickliga att ta fram fakta och 

vara pedagogiska gentemot politiken.  

 

Börje Karlsson, HSO/IFS undrar om man ”tar luft” för det man inte vet. 

 

Tomas svarar att det måste man fråga politiken. 
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KTR § 34, forts 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Anders Lundkvist, KS säger att det blir nya ledamöter i nämnden och då får 

man ta tag i att jobba med framtidens Stöd och omsorg. 

 

______ 
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KTR § 35 

Förenings- och förvaltningsstunden 

Frågor från HSO, FUB och Funktionsrätt Piteå 

 

Piteå Diabetesförening 

Fråga: På föregående KTR-möte beslutades att Peter Forss, BUN för dialog 

med barn- och utbildningsnämnden, BUN angående Fanny Anderssons förslag 

att åka runt i klasser i Piteå kommun och föreläsa om diabetes typ 1 på den 

internationella diabetesdagen den 14 november 2018. Diabetes typ 1 har sen-

aste tiden aktualiserats i press och TV. Män och kvinnor med typ 1 diabetes 

tappar i snitt 11 respektive 13 år i förväntad överlevnad jämfört med normalbe-

folkningen. Det visar en ny studie i tidskriften JAMA. Vi tycker därför det är 

viktigt att föreläsningar och utbildningar kommer igång i detta ämne. Vi ser 

fram mot svar från Peter och BUN. 

 

Ruth Rahkola, ordförande i barn- och utbildningsnämnden har svarat så här:  

Det är varje rektor som ansvarar och beslutar om vilka som får komma in på 

skolan med info. När det gäller allergier så är det nog enligt min bedömning, 

rätt bra information om detta, då det är många barn/elever som har allergi av 

någon form. 

 

Eva Lundström, allergiföreningen undrar om inte alla rektorer samlas någon 

gång där föreningarna skulle kunna få ta upp vissa frågor. 

 

Peter Forss, BUN svarar att rektorerna brukar träffas. Han säger att han kan 

lyfta frågan i nämnden. 

 

Christer Karlsson, SRF anser också att de borde få komma och informera. 

 

Anders Lundkvist, KS tycker att föreningarna ska gå via Malin Westling som 

är förvaltningschef för barn- och utbildningsnämnden om de vill nå alla rekto-

rer. 

 

______ 

 

 

 

 

 

 



PITEÅ KOMMUN  Sammanträdesprotokoll 
 

 Sammanträdesdatum  

   

Kommunala tillgänglighetsrådet 2018-09-06 

 

11 

 

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 35, forts 

Förenings- och förvaltningsstunden 

Frågor från HSO, FUB och Funktionsrätt Piteå 

 

Allergiföreningen 

 

Vid förra tillgänglighetsrådet den 7 juni 2018 ställde allergiföreningen en fråga 

som löd: Finns någon policy om dofter i skolan? 

 

Ruth Rahkola’s svar: Vad jag känner till så finns det ingen policy, men att man 

tänker att man går ut med information om det finns elever med särskild allergi. 

 

______  

 

HSO 

1. Eftersom de föreningar som begärt utträde fortfarande är medlemmar i 

HSO så borde väl de 75 000 kronor som inte är utdelade utbetalas till HSO. 

(De som startat eget beviljas naturligtvis utträde, men enligt stadgarna så är 

de medlemmar året ut, eller till nästa årsmöte). 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att det är socialnämnden som administrerar, 

men han kan inte svara på hur det blir de 75 000 kronor som inte är utde-

lade. Hans privata åsikt är att HSO först borde ha haft årsmöte med bokslut 

och ansvarsfrihet innan något bidrag betalas ut. 

 

Anders Lundkvist, KS säger att enligt stadgarna är man medlemmar året ut. 

 

2. Vad händer med socialtjänsten efter den utredning som gjordes i våras? 

 

Tomas Backeström säger att efter utredningen är gjord har Ylva Sundkvist, 

kommunchef fått den tillbaka och just nu händer det ingenting. 

 

Börje Karlsson, HSO/IFS tycker att Ylva Sundkvist, kommunchef som har 

beställt utredningen kan komma till nästa kommunala tillgänglighetsråd. 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tycker att vi ska avvakta. Det kan ju bli 

en organisationsförändring. 
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KTR § 35, forts 

Förenings- och förvaltningsstunden 

Frågor från HSO, FUB och Funktionsrätt Piteå 

 

 Tomas Backeström, avd chef Stöd och omsorg säger att AMSAB har gjort 

 en översyn över nuvarande organisation och de har kommit med fyra för

 slag. Antingen så går beställaren på förslaget eller inte. 

 

 Sven-Gösta Pettersson, ordförande säger att de kommer att informera om 

 det händer något i frågan framgent. 

 

3. Vilken beredskap har kommunen för unga med psykisk ohälsa som verkar 

 öka? 

 

 Tomas Backeström säger att när barn- och unga drabbas av psykiskt ohälsa

 kontaktar man regionen, det vill säga, primärvården vid hälsocentraler och 

 lasarett. En annan aktör är elevhälsan.  

 

 Börje Karlsson, HSO/IFS menar att när personen är färdigbehandlad är det 

 kommunen som tar över. 

 

 Tomas säger att personen kan ansöka om ungdomsmottagningen, öppen 

 verksamhet och barn- och familj. 

 

_____ 

 

Margith Ström, FUB undrar hur det går med kultursatsningen på boendena?  

 

Tomas säger att vi får statliga medel för teknik och kommunen har fått anslag, 

vad behöver vi för att få in kulturen på våra boenden. 

 

______ 

 

Margith Ström, FUB undrar hur det blev med gratis färdtjänst för skolung-

domar i sommar? 

 

Tomas säger att i sommar har vi inte haft gratis bussresa, hur vi gör nästa 

sommar vet han inte. 

 

______ 
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KTR § 35, forts 

Förenings- och förvaltningsstunden 

Frågor från HSO, FUB och Funktionsrätt Piteå 

 

Christer Karlsson, SRF säger att Regionala kollektivtrafikmyndigheten i Norr-

botten (RKM) arbetar för att Piteå kommun ska komma in med färdtjänsten i 

RKM. Hur långt har Piteå kommit? 

 

Tomas Backeström, avd chef tar med sig frågan. 

 

______ 

 

Margith Ström, FUB undrar hur det ser ut med kön till boenden och daglig 

verksamhet? 

 

Tomas Backeström säger att vi har sju personer på kö till boenden och 7 perso-

ner i kö till daglig verksamhet. 

 

______ 

 

Avgifter 2019 

 

Sven-Gösta Pettersson ordförande ger information om nya avgifter inom  

socialtjänsten 2019, se bilaga 1. 

 

Måltidsavgifter är oförändrat. 

 

______ 

 

Margith Ström, FUB undrar om vattenskadan på Onyxen? 

 

Tomas Backeström säger att de har flyttat ut brukare och personal till andra 

lokaler. 

 

______ 

 

Tomas Backeström berättar att hela Berggatan har flyttat till Energigränd uppe 

vid musikhögskolan. Flytten har gått bra. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 36 

 

Övriga frågor 

 

Eva Lundström, allergiföreningen säger att alla är inbjudna den 22 september 

2018, kl 11-14 till invigning av Djupviken 11. Samtliga föreningar kommer att 

ha olika aktiviteter. Hjärtligt välkomna! 

 

______ 

 

 

KTR § 37 

 

Nästa möte 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 15 november 

2018, klockan 14:00 i Tomas Backeströms arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  

På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att 

ni går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  

Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 

Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 29 november 2018, klockan 

08:30 i Ovalen vid Stadshusets entré.  

 

______ 

 

 

KTR § 38 

 

Avslutning 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar mötet. 

 

______ 

 


